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Vinterlandsstævnerne 1984 
er vel overstået. Vi brin
ger i dette nummer en 
omtale fra billard, hånd
bold, kegler og skydning. 
Billedet er fra landsstæv
net i kegler, som blev af
viklet i Middelfart. Foto: 
Carl Wittrup, Middelfart.
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Hvad er der galt?

Forbundets repræsentantskabsmode / 984 er 
vel overstået. / de afsluttende bemærkninger 

fra  D F IF’s formand. Tage Carlsen, sagde ban 
bl.a., at det ti! tider havde været et fru 
strerende og broget mode. -  Men hellere et års
møde med diskussioner og debat end slet ingen. 
Det var formandens mening.

Denne vurdering kan de fleste nok være enig
i. Men der er til gengæld også andre, der efter 
repræsentantskabsmodet har givet udtryk for, 
at debatten var alt for negativ.

Men FIRM A l D RÆ T's kontakt med 
medlemskredsen i det daglige arbejde har også 
givet udtryk for nogen a f de synspunkter, der 
kommer frem  i denne leder.

Forhenværende forbundsstyrelsesmedlem si
den repræsentantskabsmodet 1983 Kaj Chris
tensen, Vejle, også DKSI,  er a f  den opfattelse, 
at repræsentanterne hjemmefra leder med lys 
og lygte efter ting, man kan sætte en finger på 
og kritiserer. Det frem går a f  et indlæg fra  Kaj 
Christensen i dette nummer af FIRMA
IDRÆT.

Han sætter endvidere spørgsmålstegn ved, 
om der er nogen Jra sammenslutningerne, sty
relsen eller funktionærerne der er taget hjem 
fra  repræsentantskabsmodet med nye tanker, 
ideer og fy ld t med ny kraft til at gå i gang med 
arbejdet frem  til næste mode.

Kaj Christensen mener også, at der er en 
tendens til, og ikke kun på repræsentantskabs
mødet, at DFIF er ved at knække over på mid
ten med styrelsen!funktionærerne på den ene si
de og sammenslutningerne på den anden.

-  Jamen, hvad er der så galt? -  Hvad er år
sagen til denne tendens?

Flere firmaidrætsledere er a f  den opfattelse.

at styrelsen har muret sig inde i en tavshed og 
lukkethed om dens arbejde og fremtidsplaner. 
Og det kan der måske nok være noget om. når 
man tænker tilbage på dette års repræsentant
skabsmode!

Det var utroligt meget, styrelsen måtte læg
ge ryg til. Og den gjorde det uden ret megen 
modstand. I flere tilfælde burde styrelsen have 
markeret sin holdning til den rejste kritik eller 
debat. Men den forblev tavs.

En anden ting, som man umiddelbart også 
undrer sig over, er en i flere tilfælde manglende 
offentlig opbakning fra styrelsen a f  sine udvalg, 
når de bliver angrebet eller på anden måde er i 
fokus.

-  Er det fordi, man er bange fo r  en konfron
tation, har man intet at frygte. Man må nemlig 
hele tiden huske på, at medlemmerne har den 
styrelse, man selv har valgt og fortjener. Og 
den bliver aldrig bedre, end det man selv gør 
den til. Den kan kun blive bedre, hvis man bl.a. 
viser den tillid og samarbejdsvilje. Men det er 
også vigtig i den forbindelse, at man giver sty
relsen den nødvendige handlefrihed.

Men hvis det er en generet opfattelse, at sty
relsen har muret sig inde i tavshed om dens ar
bejde, må der gøres noget ved problemet, såle
des DFIF ikke knækker sammen på midten.

En større åbenhed og kommunikation med  
medlemskredsen var måske løsningen! -  Et for
mandsmøde med dette emne kunne muligvis og
så være medvirkende til at få  løst op for proble
met!

Men uanset hvilken løsning man nu fo re
trækker, må vi have analyseret, hvad der er 
galt, og hvordan vi kan få løst problemet!

- j r .
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Vi har brug for nye visioner
Firmaidræt skal ikke kun være den traditionelle fodbold- og håndboldturnering. Det under
stregede DFIF's formand, Tage Carlsen, bl.a. i den mundtlige beretning på forbundets re
præsentantskabsmøde den 14.-15. april i Nyborg. Vi bringer på de næste sider den mundtli
ge beretning i sin fulde ordlyd

Lad mig, før jeg går over til min 
egentlige beretning, bede forsam
lingen sammen med mig mindes 
de af vore idrætskammerater, der 
er gået bort i det forløbne år. Spe
cielt vil jeg sætte navn på to per
soner.

Dansk Idræts-Forbunds for
mand, Svend O. Hansen, døde 
sidste år efter længere tids syg
dom. Vi lærte Svend O. at kende 
som en driftig og fremfor alt ærlig 
idrætsleder. Der stod tit og ofte 
blæst om hans udtalelser, men vi 
var aldrig i tvivl om, at han levede 
for sin idræt i et og alt. Dansk 
idræt har meget at takke Svend O. 
for.

Og her tidligt på året fik vi 
meddelelsen om, at forbundets 
tidligere næstformand, Henning 
Jensen, pludselig var død. Vi vil 
mindes Henning for sit mangeåri
ge virke dels på lokalt plan i Kol
ding og dels for hans store arbej
de for firmaidrætten i Danmark.

Et æret være deres minde.

Velkommen
Vi mennesker benytter os nor
malt af årsskiftet omkring nytår til 
en gang selvransagelse. Når det 
gælder arbejdet i Dansk Firma
idrætsforbund er tidspunktet for 
selvransagelse kommet her og nu 
-  på årets repræsentantskabsmø
de. Vi skal se tilbage på året, der 
gik for at vurdere, hvad der lyk
kedes for os -  og hvad der ikke 
lykkedes for os. Ikke så meget for 
at dvæle ved fortiden, men i høje
re grad for derved bedre at kunne

udstikke linjerne for det videre ar
bejde i forbundet.

Som det fremgår af den ud
sendte skriftlige beretning er vi 
blevet flere Firmaidrætsfolk i det 
forgangne år. Vi har haft en med
lemsfremgang på godt 6.000, en 
fremgang i antal klubber på næ
sten 200, og vi er blevet flere sam
menslutninger. Jeg vil her benytte 
lejligheden til specielt at byde de 
nye sammenslutninger Hillerod, 
Faxe og Rødby velkommen i 
DFIF. Og for at være helt brand
aktuel kan jeg da fortælle, at sty
relsen så sent som i går aftes ved
tog at optage Pandrup i forbun
det. Vi er dermed oppe på ialt 70 
sammenslutninger.

Fremgang over hele linjen. Ja, 
men kan vi være tilfredse her
med?
Det er korrekt, at vi oplever fal
dende børnetal. Det er korrekt, at 
vi har stor arbejdsløshed. Det er 
korrekt, at der spares kraftigt på 
de kommunale budgetter rundt 
omkring, med forringede vilkår 
for idrætten til følge. Og det er og
så korrekt, at disse besparelser i 
første omgang rammer firma
idrætten kraftigt. Men det er ikke 
hele forklaringen på'den stagna
tion i vores medlemstal, som vi 
oplever i disse år. Jeg tror nemlig 
også, at forklaringen på stagnatio
nen i høj grad ligger i, at vi i man
ge henseender arbejder for tradi
tionelt. Og her skyder jeg med 
skarpt nok i første række mod en 
del af vore lidt ældre sammen
slutninger.

Vi har brug for nye visioner - 
nye ideer. Firmaidræt skal ikke 
kun være den traditionelle fod
bold- og håndboldturnering. Vi 
har i høj grad behov for at leve op 
til forbundets formålsparagraf, der 
jo taler om idræt og motion for fa
milie og arbejdskammerater. Vi er 
gode, fordi vi har et stærkt og godt 
udgangspunkt igennem vores til
knytning til arbejdspladsen og fa
milien. Vi er gode, fordi vi beken
der os til en lidt anden form for 
motion end de øvrige tilbud på 
idrætsfronten. Vi er gode, fordi vi 
dermed også henvender os til en 
anden del af den danske befolk
ning. Disse fordele skal vi forstå at 
udnytte bedre end hidtil. Vi skal 
nemlig ikke kun være dårlige ko
pier af den øvrige idræt. De har 
deres, for dem. gode særkende - 
vi skal dyrke vores særkende, vo
res identitet.

Ligegyldig
Et af de områder, hvor vi natur
ligt har kunnet dyrke vores sær
kende -  og et område, hvor det i 
mine øjne bør være helt naturligt, 
at firmaidrætten engagerer sig har 
været spørgsmålet om idrætstil
bud til arbejdsledige. Det er glæ
deligt at se, hvor mange steder fir
maidrætten er gået aktivt ind i 
denne type projekter. Men det er 
på den anden side beskæmmende 
at kunne konstatere, at man man
ge steder har valgt en, i bedste 
fald, ligegyldig holdning til dette 
område. Det er vores gamle ar-
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DFIF's formand, Tage Carlsen, på talerstolen under repræsentantskabsmodet i Nyborg.

bejdskammerater, der står uden 
job. Derfor er vi da de naturlige til 
at påtage os denne opgave.
I forbundsstyrelsen har vi i det for
løbne år set det som en vigtig op
gave, at sorge for gode tilbud til al
le firmaidrætsfolk. Disse tilbud 
mener vi også burde kunne kom
me den københavnske firmaidræt 
til gode. Og jeg havde håbet på 
ved denne lejlighed også at have 
kunnet byde københavnerne vel
kommen i DFIF. Vi ved, at de kø
benhavnske organisationer er me
get interesserede i et medlemskab 
også hos os -  på den anden side 
erkender vi også, at de har nogle 
bindinger til DDSG&F Men vi 
fandt, at dette ikke burde være et 
uoverkommeligt problem at løse. 
Et underudvalg med repræsen
tanter for DFIF og DDSG&I's 
overbestyrelse lagde sidste efterår 
et forslag frem for begge organi
sationer. Dette indebar et fortsat

medlemskab af DDSG&I samti
dig med optagelse i DFIF. Det in
debar også, at de københavnske 
organisationer ikke blev ringere 
stillet økonomisk end hidtil, idet 
begge organisationer nu ville de
les om at yde tilskud til køben
havnerne.

Vi troede egentlig kun, at det 
var en formssag at godkende op
lægget fra dette underudvalg. 
Men vi blev klogere. Efter forgæ
ves at have rykket DDSG&I for et 
svar i over et halvt år, fik vi ende
lig det svar, at man fra DDSG&I's 
side ikke ville tillade amtsforenin
ger at være medlemmer i andre 
organisationer.
Dobbeltmedlemskab er meget ud
bredt indenfor idrætten. Jeg tror 
roligt jeg kan tillade mig at påstå, 
at hovedparten af DDSG&I's 
medlemsforeninger også er med
lemmer af mindst et andet hoved
forbund -  nok først og fremmest

Dansk Idræts-Forbund. Så selv 
om de københavnske organisatio
ner har status af amtsforeninger i 
DDSG&I burde man have kun
net finde frem til en løsning på 
dette problem, der kunne tilfreds
stille den københavnske firma
idræt -  det vil sige en løsning, der 
indebar medlemskab af både 
DDSG&I og DFIF.

Vi håber senere at kunne få 
genoptaget dialogen med 
DDSG&I omkring dette pro
blem.
Vi skal også i nær fremtid have en 
snak med DDSG&I omkring År
hus Firma Sport, Århus Firma 
Sport er som bekendt medlem af 
både DDSG&I og DFIF. For
skellen til den københavnske fir
maidræt er, at Århus Firma Sport 
ikke har status af amtsforening, 
men i stedet er idrætsgruppe un
der Århus Amts SG&I. Økono
misk set er det DDSG&I, der yder
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Blandt gæst ente var bl. a. fra venstre på billedet Lars Hörberg. Svenska korpo- 
rationsidrottsforbundet. formanden for DDSG&L Mogens Loppentheim. for
mandenfor Norges Bedriftsidrettsforbund. Per Pettersen.

tilskud til Arhus Firma Sport. Fra 
DFIF’s side ydes der ingen direk
te tilskud.

Problemet i Århus er tor os at 
se forst og fremmest et problem 
for Århus Amts SG&I -  og ikke i 
så høj grad et spørgsmål om dob
beltmedlemskab, men mere et 
spørgsmål om, at man fra amts
foreningens side ønsker en brede
re idrætslig dækning i Århus amt 
end Århus Firma Sport naturligt 
kan tilbyde.

Vi tror på, at vi kan være med 
til at finde en ordning på dette 
problem. Fra forbundets side er vi 
indstillet på i givet fald også at væ
re med til at yde tilskud til firma
idrætten i Arhus i fremtiden. Dog 
må vi sammen med DDSG&I fin
de frem til en fordelingsnøgle de 
to forbund imellem, så man ikke i 
Århus økonomisk lukrerer på det
te dobbeltmedlemskab.

Idrættens Fællesråd
Nu har vi været inde på et par om
råder, hvor vi skal have snakket 
videre med DDSG&I. Jeg kan na
turligt så her fortsætte med nogle 
betragtninger om samarbejdet in
denfor Idrættens Fællesråd.

Fra at være en mere eller min
dre fast organisation har Idræt
tens Fællesråd i det forløbne år 
ændret status mere til at være et 
samtaleorgan. Denne ændring har 
i hvert fald ikke haft negativ be
tydning for hverken samarbejdet 
eller aktiviteten. Man har i de øv
rige organisationer skiftet - det 
gælder DIF og DDSG&I -  eller 
står foran et formandsskifte -  i 
DDGU -  så jeg er efterhånden 
ved at være »den gamle« i kred
sen. Det har derfor også været na
turligt for os at sige ja til en for
længelse af perioden, hvor vi har 
både formandsskab og sekretari
at. Denne periode er nu forlæn
get indtil udgangen af 1984.

En af ændringerne i måden at 
arbejde på i Idrættens Fællesråd 
indebærer, at vi i stedet for faste 
udvalg arbejder med såkaldte ad- 
hoc udvalg -  udvalg nedsat til lej

ligheden for løsning af en speeiel 
opgave. Vi har i øjeblikket nedsat 
to sådanne udvalg, et udvalg, der 
arbejder med Fritidslov og et ud
valg, der arbejder med skatter og 
afgifter.
På Fritidslovens område arbejder 
vi fra idrættens side på at få den
ne lov til at virke igen -  det vil si
ge at få den ført »up to date«. For 
reelt har det jo været sådan, at 
man grundet lovens utilstrække
lighed i alle kommuner har ind
ført speeielle byordninger.

Flere og flere mennesker fort
sætter med at dyrke idræt udover 
det fyldte 25. år. Som loven er i 
dag sker der nok mange steder en 
omgåelse af den -  man kan jo 
»glemme« at opgive alle medlem
mer over 25 år. Eller man kan 
vælge at lave speeielle senior
klubber, som kun består af med
lemmer over 25 år. Det kan beta

le sig økonomisk. Fra idrættens si
de vil vi bl.a. derfor prioritere en 
fjernelse af 25-års reglen højt. Det 
må være mindst lige så vigtigt at få 
ældre ud at motionere, som at få 
de unge ud. Og derfor bør det og
så støttes ligeværdigt.

Et andet område, der diskute
res kraftigt, er, hvordan de statsli
ge tilskud skal ydes til kommu
nerne. Der synes at være stem
ning for, at disse tilskud ydes i 
form af bloktilskud, så det i det 
store og hele bliver op til de en
kelte kommuner selv at afgøre, ef
ter hvilke kriterier denne støtte 
skal fordeles.

Fler vil vi fra firmaidrættens si
de kraftigt markere et ønske om 
faste retningslinjer for fordeling af 
støtten til idræt. Vi ved af erfa
ring, at det er firmaidrætten, der 
først spares væk, hvis og når der 
skal spares. Det kan ikke være rig-
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tigt. Specielt i en kommende tid 
med mere fritid, liere arbejdsledi- 
ge og liere ældre er der i høj grad 
behov for opbakning bag den 
idræt, vi i firmaidrætten står for. 
Med hensyn til arbejdet i det ned
satte skatte- og afgiftsudvalg kan 
jeg kort fortælle, at dette udvalg 
forventes at afslutte sit arbejde al
lerede her i foråret. Formålet med 
udvalgets arbejde har, sammen 
med skatte- og toldmyndigheder, 
været at finde frem til rene linjer 
på dette område. Det er selvføl
gelig helt klart, at man skal betale 
skat af de penge, man tjener -  og
så når de tjenes indenfor idræts
området. Men på den anden side 
skal vi sikre os et smidigt system, 
der sikrer, at idrætsledere ikke li
gefrem sætter penge til, når de ud
fører deres fritidsjob.

Vi har de bedste forhåbninger 
om et godt resultat fra dette ud
valg. For når myndighederne 
kommer med et udspil, hvor man 
tilkendegiver, at man ikke ønsker 
at snage i småtingsafdelingen, så 
er vi på rette vej sammen.

V6-spillet
Et område, der selvfølgelig har op
taget os meget i Idrættens Fælles
råd har selvsagt været indførelsen 
af V6-spillet på heste. Dette spil er 
nu indført, med eller imod idræt
tens ønske. Vi mener, vi fik tilpas
set det nye V6-spil -  og specielt 
fordelingen af overskuddet -  på 
en sådan måde, at vi kan leve med 
det.

Nu er det tidligt at vurdere det
te spils indflydelse på tipsomsæt
ningen. De første uger viser, at vi 
nogenlunde holder tipsomsætnin
gen. Men forøgede omkostninger 
på dette område vil nok bevirke, 
at der kommer et mindre over
skud herfra til idrætten end hid
til. V6-spillet har nok taget en 
smule fra tipningen, men dog ik
ke så meget som frygtet. Og star
ten på V6-spillet har været lidt 
bedre end forventet. Så alt i alt 
skal vi fra idrættens side nok hol
de vores tilskud, måske kan vi

endda regne med en mindre stig
ning.
1 denne forbindelse vil det være 
naturligt for mig at komme ind på 
samarbejdet med Kulturministe
riet. Både som formand for Idræt
tens Fællesråd og som formand 
for Dansk Firmaidrætsforbund vil 
jeg herfra udtrykke min store til
fredshed med den måde samar
bejdet med idrættens ministerium 
forløber. Specielt er vi glade for, 
at vi altid kan få den hjælp og as
sistance, vi sommetider har be
hov for -  eksempelvis når det gæl
der at virke som løftestang over
for andre ministerier.

Som afsluttende bemærkning 
omkring det udadvendte kan jeg 
ikke lade være med at komme 
med en finte til de tilstedeværen
de politikere. Der har været 
idrætsdebat i folketinget. Her ud
talte partierne mange pæne ord og 
udtrykte stor velvilje for den op

gave idrætten påtager sig. Men 
man var enige om at afvente Eli
teidrætsudvalgets betænkning, før 
man gik videre i debatten.

Nu er denne betænkning kom
met. Vi afventer derfor meget 
spændt debatten i Folketinget den 
25. april.
Men lad os igen vende os indad.

Og lad mig først og fremmest 
komme med nogle kommentarer 
omkring forbundskontoret. Det 
synes, som om kontoret over de 
sidste år gradvist har forandret rol
le. Fra tidligere primært at være et 
sekretariat er det i dag mere et 
servicebureau. Det er derfor også 
tilfredsstillende, at forbundets 
medlemmer nu har fået øjnene op 
for dette faktum, og i meget høj 
grad udnytter denne service.

Vi har eksempelvis aldrig haft 
så travlt med kontakt til medlem
mer og klubber som siden vi fik la
vet den nye salgsplakat. Vi har få-

Ku/turminister Mimi Stilling Jacobsen, gæstede lordag eftermiddag Dl II "v re
præsentantskabsmode og gav en kort orientering om aktuelle forhold.

u en  20 JANUAR '
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et nyt trykkeri, og kan dermed og
så yde en bedre service på dette 
område end hidtil. Al denne akti
vitet giver mere arbejde, men den 
giver så sandelig også resultat, når 
det gælder ønsket om mere PR 
for firmaidrætten.

I förbundsstyrelsen er vi i fuld 
gang med at diskutere den fremti
dige ledelsesstruktur i forbundet. 
Ejgon har jo de sidste par år liere 
gange været fremme med påmin
delser om, at han ikke holdt evigt i 
sit job -
og at det derfor var på tide at 
komme i gang med en snak om, 
hvad der skal ske ledelsesmæssigt 
i fremtiden. Vi er nu kommet så 
langt, at Ejgon har sat dato på sin 
afgang. I løbet af et års tid må vi 
påregne, at Ejgon ønsker at tage 
sin afsked. Her og nu kan jeg ikke 
sige noget om, hvad der skal ske 
på dette område. Vi er først lige 
gået i gang med snakken.
Men der er i det forløbne år alle
rede sket noget på konsulentfron
ten. Fra styrelsens side må vi un
derstrege, at vi ikke ansætter kon
sulenter, bare for at have nogle 
flere ansatte at koste rundt med. 
Vi ansætter dem, fordi vi ser et
Dansk I dræts-Forband var 
repræsenteret ved Jørn Skaarup.

stort behov herfor. Vi frivillige le
dere har behov for den nødvendi
ge professionelle assistance. Og 
den har konsulentstaben vist, de 
kan yde. Målet, som jeg ser det i 
dag, er, at hvert amt skal have sin 
egen personlige rådgiver og igang
sætter. For selv om det er tidligt at 
vurdere det forsøg, vi har i gang 
med foreningsvejledere i Sønder
jyllands og Ringkøbing amter, så 
synes tilbagemeldinger fra de fri
villige ledere i de to amter at un
derstrege det, jeg sagde før -  nem
lig at den frivillige leder har be
hov for den hjælp en ansat kan gi
ve. For så bliver den frivillige le
der pludselig også bedre og mere 
tilfreds. Han kan nemlig nu kon
centrere sig om det, han er god til.

En af forbundsstyrelsen nedsat 
arbejdsgruppe har kulegravet he
le konsulentspørgsmålet. Det var 
på deres forslag, at vi igangsatte 
forsøgsordningen med forenings
vejledere. Og det var også på de
res forslag, at et ekstraordinært 
formandsmøde anbefalede styrel
sen at ansætte dels en markedsfø
ringskonsulent -  omgående -  og 
dels en foreningskonsulent.

Ny konsulent
Dette udmøntede sig i ansættelse 
af Søren Vind som markedsfø
ringskonsulent i forbundet. Søren 
blev ansat midt i februar, men 
med baggrund i en vurdering, som 
for udenforstående kan synes hur
tig, har vi måttet afskedige Søren 
Vind pr. 1. april. Vi fandt ikke, at 
han ville kunne leve op til de stil
lede forventninger og vurderede 
ham ikke i stand til at opnå de øn
skede resultater.

Vi mener stadig, at vi i høj grad 
har behov for en mand til at dæk
ke dette område. Og vi har derfor 
pr. I. maj ansat Finn Hagedorn 
som ny markedsføringsmand. Vi 
kender Finn fra mange års samar
bejde og vi kender Finns evner på 
området dels fra hans arbejde i 
Dansk Athletik Forbund og dels 
fra free-lance opgaver, han har 
udført for forbundet.

Jimmy Stahr, Socialdemokratiet, var 
også blandt gæsterne.

Endelig vil jeg gerne sige et par 
ord om vores center i Oksbøl. Vi 
erkender, at vi ikke kan møde 
frem med et tilfredsstillende øko
nomisk resultat for centrets drift. 
Det vender vi tilbage til, når vi 
skal snakke regnskab. Her vil jeg 
blot understrege, at vi i styrelsen 
er opmærksomme på dette pro
blem. Vi har derfor sammen med 
centrets leder skitseret nogle om
råder, hvor der skal sættes ind. 
Det gælder specielt på lønnings
området og i spørgsmålet om en 
mere effektiv markedsføring. Med 
effektiv mener jeg her en mere 
målrettet markedsføring. Begge 
områder er vi begyndt at arbejde 
med.

Derudover har vi vedtaget at 
iværksætte en kampagne overfor 
forbundets medlemsklubber. Vi 
kørte en sådan kampagne for et 
par år siden med et ganske godt 
resultat.

Men det skal også understre
ges herfra, at vi i styrelsen er op
mærksomme på den repræsen
tantskabsmødebeslutning, der til
kendegiver, at centrets fremtid 
skal tages op til debat i 1985.
Jeg håber nu at have dækket de 
væsentlige begivenheder i det for
gangne år, og vil afslutningsvis 
knytte et par bemærkninger til 
fremtiden.
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DFIF's generalsekretær, Ej gon Ber
telsen, måtte tage de store armbevæ
gelser i brug, da det gav problemer 
med at »finde« de nødvendige stemme
tællere.

For det første ser jeg frem til 
1985 af en speciel grund. Det er 
nemlig året, hvor vi skal stå som 
værter for Europafestivalen. Det 
vil vi høre mere om senere på det
te møde.

Den næste konkrete begiven
hed, jeg tænker fremad til, er for
bundets 40-års jubilæum i 1986. 
Bl.a. sammen med forbundets Ak
tivitetsudvalg er vi gået i gang med 
at diskutere formen for markerin
gen af denne begivenhed. For de 
40 år skal selvfølgelig markeres. 
Men jeg tænker også længere 
fremad. Har vi i firmaidrætten nå
et mætningspunktet?

Selvfølgelig ikke!
De, der tænker sådan, er gået i 

stå og skal sparkes i gang igen. Vi 
har i styrelsen nogle tanker om en 
tilbundsgående undersøgelse af 
firmaidrætten i dag. En sådan un
dersøgelse kunne give os den nød
vendige baggrund for at sikre os 
en fortsat fremdrift. Vi står nok 
også overfor en kommende mål
sætningsdebat. For vi står i dag 
ved lidt af en korsvej. Der er røre i 
idrætten i dag. Vi i firmaidrætten 
står med gode kort på hånden. Vi 
skal bare erkende, hvor gode kor
tene egentlig er. Og vi skal lære at 
udnytte disse kort endnu bedre 
end hidtil.

Så når firmaidrætten endnu et 
skridt videre! Og det er i hvert fald 
et ønske, vi alle kan samles om. 
Med disse ord -  og med en tak til 
alle, frivillige og funktionærer, for 
firmaidrætsåret 1983 -  overlader 
jeg hermed beretningen til repræ
sentantskabets -  forhåbentlig -  
konstruktive debat og vurdering.

Forbands-styrelsesmedlem Kart Fe
tersen t.v. og I. suppleant Leif Elle- 
gaard, der var indtrådt på Alfred Fe
tersens plads i styrelsen, fulgte fra de
res yderste venstrefløjs-placering ved 
styrelsesbordet formandens mundtli
ge beretning.

I M I U K A f c  I
N 20JANUAR
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Dansk Firmaidrætsforbunds 
resultatopgørelse for året 1983

Noter 1983 Budget 1983
INDTÆGTER: t.kr. t.kr.
Tilskud fra Dansk Tipstjeneste A/S.....................................................  6.283 6.300
Kursusrådighedsbeløb.........................................................................  95 65
Renteindtægter m.v..............................................................................  605 400
INDTÆGTER IALT.......................................................   6.983 6.765

UDGIFTER:
1. Administration og styrelse ................................................................... 1.385 1.481
2. Konsulentvirksomhed.........................................................................  296 454
3. Medlemsblad........................................................................................ 386 380
4. Repræsentantskabsmøde m.v..............................................................  268 270
5. Nationalt og internationalt samarbejde............................................... 188 135
6. Idrætsafdelingen................................................................................... 194 237
7. Kursusudvalget ....................................................................................  277 275
8. Aktivitetsudvalget................................................................................  279 300

Øvrige udvalg og arbejdsgrupper........................................................  36 40
PR-virksomhed....................................................................................  93 125
Europa festivalen 1985.........................................................................  108 98

3.510 3.795

Henlæggelse til fonds:
Låne- og materialefond........................................................................  200 200
D.F.I.F.’s rejsefond ...........................................................................................  30 30
D.F.I.F.’s jubilæumsfond..................................................................................  40 40
Byggefond............................................................................................  150 150
Sportsfestival 1985..............................................................................................  75 75

495 495

9. Tilskud, D.F.I.F.-Centret...................................................................  721 593
Udlodning, kredse og sammenslutninger ............................................  1.841 1.860
UDGIFTER IALT............................................................................... -6.567 -6.743
ÅRETS RESULTAT........................................................................... 416 22
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BALANCE PR. 31. DECEMBER 1983
Noter 1983 1982

AKTIVER: kr. t.kr.
10. Likvide beholdninger..........................................................................  6.876.140 3.537

Værdipapirer........................................................................................  0 1.994
11. Jubilæumsfond.....................................................................................  212.570 125

Udlæg (rejser og ophold 8 pers.)..........................................................  14.000 10
12. Udlån, D.F.I.F.-Centret....................................................................... 2.336.500 2.336

Udlån, sammenslutninger.................................................................... 13.500 233
13. Billån....................................................................................................  19.466 35

Debitorer.............................................................................................  151.920 77
Forudbetalte omkostninger.................................................................  30.939 13
AKTIVER IALT .................................................................................  9.655.035 8.360
GÆLD OG EGENKAPITAL:
Kreditorer............................................................................................  144.910 196
Forudniodtaget deltagergebyr.............................................................  50.050 6
Gæld, tilskud, sammenslutninger........................................................ 108.680 127
Tilbageholdt kildeskat.........................................................................  51.227 35
Forudniodtaget tilskud fra Dansk Tipstjeneste A/S............................  6.961.995 6.284

14. M/R D.F.I.F.-Centret .........................................................................  127,822  80
GÆLD IALT....................................................................................... 7.444.684 6.728

15. Egenkapital........................................................................................... 2.210.351 1.632
GÆLD OG EGENKAPITAL IALT .................................................  9.655.035 8.360

Tåsinge, den 28. februar 1984.
Tage Carlsen Ejgon Bertelsen

forbundsformand generalsekretær
Kontrolkomiteens påtegning:
Kontrolkomiteen har foretaget kritisk revision af regnskabets bilag. De i revisionsprotokollen indførte be
mærkningerer blevet besvaret af administrationen og godkendt af förbundsstyrelsen.

Sten Hansen Normann Hansen Henning Nielsen
Revisionspåtegning:
Foranstående regnskab, med tilhørende noter, som vi har revideret, er i overensstemmelse med forbundets 
bogholderi. De anførte budgettal er medtaget i overensstemmelse med det af D.F.I.F. udarbejdede budget for

Svendborg, den 10. februar 1984
REVISIONSFIRMAET EDELBO & DALGAARD, 
STATSAUTORISEREDE REVISORER A/S
Karl-Jørn Schmidt, 
statsaut. revisor.
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Flere nye sammenslutninger 
med ved billardlandsstævnet

Landsstævnet i billard blev afvik
let i B.K.E.'s lokaler i København 
med Helsingør Firma Idræt som 
arrangør.

I de dejlige lokaler rådede man 
over 13 borde. Det var 4 mere end 
ved stævnet sidste år i Vejle.

Selv om man individuelt havde 
lempet deltagerbegrænsningen, 
med deraf følgende større tilmel
ding, kunne man til punkt og prik
ke overholde den fastlagte tids
plan.

Det skyldes bl.a. de flere borde. 
Og det betød også, at man i år 
kunne slutte stævnet ved 19-tiden 
om søndagen. Sidste år sluttede 
man først ved 23-tiden. Det var 
naturligvis noget, der faldt i god 
smag både hos arrangørerne øg 
stævnedeltagerne.

En anden ting, søm derimod ik
ke faldt i så god smag hos delta
gerne, var overnatningsfaciliteter
ne. Her kunne man godt ønske 
sig, at der var flere valgmulighe
der, således at man som i dette til
fælde ikke kun havde mulighed 
for at overnatte på vandrerhjem.

-  Vi er opmærksom på proble
met, og kan her og nu allerede 
godt love, at der vil blive tiere 
valgmuligheder til næste år, hvor 
landsstævnet afvikles i Randers, 
oplyser formanden for DFIF's bil
lardsektion Bent Larsen, Odense.

Det var glædeligt at konstatere,

at der i år var tiere nye sammen
slutninger med.

Rent sportsligt og arrange
mentsmæssigt forløb stævnet per
fekt. Helsingør fortjener som ar
rangør ros for et godt afviklet 
landsstævne i billard 1984.

Resultaterne blev:

Holdturneringen
A-rækken
1. Posten IF., Landskredsen
2. Bukh, Kalundborg

B-rækken
1. Carmen, Kalundborg
2. Teknova, Helsingør

C-rækken
1. Falck, Odense
2. Sportia, Nykøbing F.
D-rækken
1. Sundby, Ålborg
2. Vamdrup Fjerfabrik, Vamdrup

Individuel
D-rækken, damer
1. Lis Rønbøl, Taxa, Odense
2. Bitten Pedersen, Taxa, Odense

Aftenhygge under biUardlandsstævnet.
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Mester-rækken
1. Jørgen Søgård, Posten IF., 

Landskredsen
2. Ejler Jespersen, Pelicanen, 

Frederieia

A-rækken
1. Jan Guldmann, Neo-Pac, 

Randers
2. Knud Erik Jacobsen, Carmen, 

Kalundborg

3. Poul Sørensen, Carmen, 
Kalundborg

B-rækken
1. Hans Peter Hansen, Bukh, 

Kalundborg
2. Erik Petersen, Bytrafik, Odense
3. Ole Toft, M.C. Alborg
C-rækken
1. Bent Larsen, Fredericia Bryg

geri, Fredericia

2. Allan Pedersen, Falck, Odense
3. Frederik Rasmussen, Posten 

IF., Landskredsen

D-rækken
1. Jens Fey, Horluk & Kongsted, 

Vamdrup
2. Jørgen Krogh, Sportia, Nykø

bing F.
3. Szoltan Szabo, Coloplast,

Helsingør. -jr.

DFIF har ansat en 
markedsførings
konsulent

Som vel nok den første idrætsor
ganisation under Idrættens Fæl
lesråd har DFIF med virkning fra 
den I. maj 1984 ansat en mar
kedsføringskonsulent.

Den nye konsulent er velkendt 
blandt de fleste DFIF-ledere lan
det over. Han hedder nemlig Finn 
Hagedorn, er 34 år, og med bo
pæl i Viborg. Han afløser Søren 
Vind, der måtte forlade forbun
det efter kort tids ansættelse, da 
man fandt, at han ikke ville kun
ne leve op til de stillede forvent
ninger og ikke var i stand til at op
nå de ønskede resultater.

Finn Hagedorn har 8 års erfa
ring på bagen i reklamebranchen 
bl.a. som reklamekonsulent på 
Jyllands Posten. Han har igen
nem de sidste 2/i år været ansat 
som konsulent og redaktør i 
Dansk Athletik Forbund.

I dette job har han bl.a. sat nye 
aktiviteter i gang på liere områ
der, som hovedsagelig har hen

vendt sig til breddeidrætten og 
motionisterne. Her kan bl.a. næv
nes Danmark-Stafetten samt bla
dene MOTIONS-løberen og MO- 
TIONSAVISFN.

Sideløbende med sit daglige job 
har han fulgt sin praktiske viden 
op med en teoretisk uddannelse. 
Han er i øjeblikket i gang med 
merkonomstudiet i markedsfø
ring.

Finn har beskæftiget sig med 
firmaidræt siden 1968, da han som 
lærling tog initiativ til stiftelsen af 
en firmaklub på hans daværende 
arbejdsplads. Det førte ham sene
re ind i Viborg Firmaidræt, hvor 
han har beklædt samtlige poster i 
sammenslutningen bortset fra kas
sererposten.

På forbundsplan har han bl.a. 
været med i nogle arbejdsgrup
per. Sidst, da man kulegravede he
le konsulentvirksomheden.

Finn Hagedorn bliver boende i 
Viborg, hvor han på sin bopæl har

DFIF's nye konsulent, Finn Hagedorn.

indrettet kontor. -  Et kontor, der 
har været udgangspunkt for hans 
arbejde i de sidste 5 år.

Finn lægger ikke skjul på, at 
det er et ønskejob for ham. Og 
dem, der kender ham ved også, at 
han er firmaidrætsmand til fin
gerspidserne.

Vi byder Finn Hagedorn vel
kommen til det nye job, og håber 
på et godt og positivt samarbejde!

-jr.
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Spænding og iandskampstemning 
ved landsstævnet i håndbold
Jævnbyrdigheden i dame-rækken var så stor, at afgørelsen om hvem der blev landsstævne
vinder måtte afgøres ud fra flest scorede mål i samtlige kampe

Der var spænding og landskamp
stemning, da man afviklede lands
stævnet i håndbold med Struer 
Firma Sport som arrangør.

Selv om man naturligvis ikke 
kan sammenligne DFIF's lands
stævner med de danske mester
skaber og landskampe, så kan 
man vel nok alligevel drage en 
hvis sammenligning bare på et an
det niveau!

Men én ting er sikkert, uanset 
sammenligning, at der blev spillet 
mange gode og spændende kam
pe under landsstævnet i hånd
bold. Speeielt i damerækken blev 
man vidne til en uhyre spænden
de og velspillet finalerunde, hvor 
afgørelsen om placeringerne først 
var en realitet, da man havde væ
ret igennem hele lovkomplekset.

Sagen var nemlig den, at samt
lige 3 hold i finalerunden alle hav
de opnået 2 points. Da målfor
skellen mellem de 2 af holdene og
så var ens, skulle afgørelsen om at 
blive landsstævnevinder nu søges i 
Hest scorede mål, for de to holds 
vedkommende, i samtlige kampe.

Og denne afgørelse faldt ud til 
fordel for B. & O."s damer fra 
Struer, idet de havde scoret 16 
mål mod K.G.H.’s Ålborg 15 mål.

Rent sportsligt forløb stævnet 
godt. Der blev spillet i to sam
menhængende haller under gode 
forhold.

Arrangørerne kan se tilbage på 
et vellykket og godt tilrettelagt 
landsstævne i håndbold.

Resultaterne blev:

Damer
1. B. & O., Struer
2. K.G.H., Ålborg
3. Lærerne, Køge

Herrer
1. F.B. Sport, Fredericia
2. Fjerkræslagteriet, Struer
3. Kommunedata, Ålborg

Hej, »unge piger over 30 år!«
Vi har nu i et par år haft delta

gelse af old boys hold til vore 
landsstævner. Er det ikke på tide, 
vi også får deltagelse af old giris?!

Vi har i Danfoss Firmasport til
meldt et hold old giris til vor nor
male sommerturnering, indenfor 
SFS. Vore målsætninger er:

Tilmelding til kredsstævnet og

Old-boys
1. Politiet, Køge
2. Danfoss, Sønderborg
3. B.& O., Struer

-/>•

-  håber vi, videre deltagelse i 
landsstævnet den 15.-16. septem
ber i Ålborg.

En forudsætning er dog, at an
dre firmaer får samme gode idé. Vi 
opfordrer derfor alle, der har mu
lighed hertil, om at være med til 
opstart afen old giris turnering.

På Danfoss Firmasports vegne 
Grete Kithne.

Old Girl’s håndbold
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EUROPASPORTSFESTIVALEN 1985 I DANMARK

Tre nye idrætsaktiviteter 
er med på programmet
Der er ialt 19 forskellige aktivitetsmuligheder at vælge imellem på dette område

Som i de Heste andre europæiske 
lande er fodbold også den mest 
populære idrætsgren i firma
idrætssammenhæng i Danmark. 
Med sine godt 76.000 aktivitets
medlemmer indtager den en klar 
førsteplads efterfulgt af badmin
ton med godt 32.000 aktive.

Det har derfor været helt na
turligt for arrangørerne, at den 
sammen med badminton og de 
øvrige populære idrætsgrene skul
le være at finde på programmet. 
Men andre idrætsgrene, som man 
ikke havde planer om at tage på 
programmet er nu kommet med 
alligevel.

Det drejer sig om følgende tre 
idrætsgrene: tennis, bowling og 
basketball. Det var et pres fra lie
re af de europæiske organisatio
ner, der gjorde, at arrangørerne 
besluttede sig for at tage disse tre 
nye idrætsgrene med på festival
programmet.

Følgende idrætsgrene vil her
efter være at finde på det store ak
tivitetsprogram;

badminton
basketball
bordtennis
bowling
bridge
billard
bueskydning
fodbold, 11-mands
fodbold, 7-mands
håndbold
kegler
orientering
skak

skydning
svømning
tennis
volleyball
cross country -  stafetløb 
windsurfing

Til en eller liere af de her 
nævnte aktiviteter skal man til
melde sig inden ankomsten til fe
stivalen.

Europasportsfestivalen afvikles 
som bekendt i forbindelse med 
pinsen 1985. I det første oplæg var 
den planlagte afvikling berammet 
til perioden fra fredag den 24. til 
mandag den 27. maj.

For at få plads til arrangører
nes mange gode ideer og forslag, 
har man besluttet, at udvide festi
valen med l dag, således der først 
bliver hjemrejse tirsdag den 28. 
maj.

Der sættes punktum for festi
valen med en kæmpestor fest 
mandag aften. -jr.

Selv om der dystes i de forskel
lige idrætsgrene om mål og point 
m.v., vil der ikke blive kæmpet 
om placeringer og udpeget vinde
re i de respektive idrætsgrene.

I stedet for præmier til de bedst 
placerede vil alle festivaldeltager
ne modtage et synligt bevis på de
res deltagelse i Europasportsfesti
valen 1985 i Danmark. -jr.

Festivalen er udvidet 
med 1 dag
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EUROPASPORTSFESTIVALEN 1985 I DANMARK

4 færdigpakkede løsninger 
at vælge imellem

Arrangørerne hiir lagt stor vægt 
på at tilgodese så mange som 
overhovedet muligt med hensyn 
til overnatningsønsker.

Man har delt overnatningska
tegorierne op i 4 grupper med fær
digpakkede løsninger, som man 
frit kan vælge imellem. De 4 grup
per indeholder følgende:

Gruppe A 
(hoteller o.l.)
Overnatning er baseret på ophold 
på dobbeltværelser med privat 
bad/toilet. Pris kr. 1.250,-.

Gruppe B 
(hoteller, kursus
ejendomme o.l.)
Overnatning er baseret på ophold 
på dobbeltværelser. Som hoved
regel er der fælles bad/toilet på 
gangen, privat bad/toilet kan dog 
forekomme. 600 af de senge, der 
er til disposition i denne gruppe er 
6-personers feriehuse med eget 
bad/toilet. Enkelte 3- og 4-sengs 
værelser kan forekomme. Pris kr.
1.000,-.

Gruppe C 
(lejrskoler o.l.)
Overnatning er baseret på ophold 
i flersengsstuer/sovesale med eta
gesenge. Soveposer eller lignen
de, linned og håndklæder må 
medbringes. Pris kr. 800,-.

Gruppe D
(skoler, campingpladser 
og lystbådehavne)
Ophold er baseret på, at man selv 
medbringer luftmadrasser, sove
poser, telte/campingvogne og bå
de. Fælles toilet- og badefaeilite- 
ter til rådighed. Pris kr. 700,-.

De Heste af ovennævnte mu
ligheder kan man også stille til dis
position i de ferier, du og din fa
milie har, inden du besøger os i 
pinsen 1985, understreger arran-

l forbindelse med Europasportsfe- 
stivalen 1983 havde DFIF produ
ceret en lille avis i 13.000 eksem
plarer, som man medbragte til del
tagerne i England.

Formålet med avisen var først 
og fremmest at »sælge« festivalen 
1985 i Middelfart, men også at gi
ve læserne -  og måske kommende 
deltagere -  et indtryk af, hvad 
man kunne forvente sig af festiva
len i Danmark 1985.

gørerne. Man skal blot skrive el
ler kontakte turistkontoret i Mid
delfart, tlf. (09) 4 1 17 88.

I prisen er for alle 4 gruppers 
vedkommende inkluderet over
natning, incl. morgenmad. Be
spisning i almindelighed incl. af
tenfest. Endvidere er deltagelsen i 
de idræts- og alternative aktivite
ter samt transport under festiva
len mellem de forskellige aktivi
tets- og overnatningssteder også 
iberegnet i prisen.

- jr -

Avisen blev positivt modtaget 
og vil uden tvivl være af grundlæg
gende betydning for tilmeldingen. 
Den er iøvrigt også blevet udsendt 
til DFIFs kredse og sammenslut
ninger i 1983.

Men udover denne avis vil der i 
begyndelsen af juni blive udsendt 
en bulletin til sammenslutninger
ne, som fortæller mere om festiva
len.

-jr-

Avis om festivalen
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EUROPASPORTSFESTIVALEN 1985 I DANMARK

De samværsprægede aktiviteter 
prioriteres højt

Euro 85 bliver i allerhøjeste grad 
meget andet end idræt. Temaet 
for festivalen er MOTION og 
SAMVÆR, og der satses virkelig 
meget på at leve op til dette mot
to.
I idrætsgruppen er der placeret 18 
forskellige aktiviteter, der alle 
kendetegnes ved, at deltagerne til
melder sig til at være med i én el
ler flere af disse inden ankomsten 
til festivalen. Der er helt givet go
de muligheder for motion og sam
vær på disse felter, men der vil og
så hos deltagerne eller andre fe
stivalgæster være behov for en 
endnu mere afslappet form for 
motion end f.eks. fodbold kan væ
re.

Denne store opgave er lagt i 
hænderne på aktivitetsgruppen, 
der allerede er langt inde i plan
lægningen. Der arbejdes efter be
grebet »kom-og-vær-med«. D.v.s. 
at alle, der af den ene eller anden 
årsag befinder sig i Middelfart på 
festivaldagene opfordres til at væ
re med.

Der kræves f.eks. ingen tilmel
ding forud for festivalen. For vis
se aktiviteter vil det måske blive 
nødvendigt med en eller anden 
form for tilmelding, når festivalen 
er åbnet.

Kapaciteten vil ikke være ens 
på alle områder. Derfor kan det 
for enkelte aktiviteter blive efter 
»først til mølle-princippet«. I øje
blikket arbejder man med følgen
de aktiviteter på programmet:

-  kajak i turbåde
-  cykelture
-  fiskeri
-  roning
-  svømme/bade
-  miniorientering
-  dart
-  sigthseeing

For de mange, der ikke er opta
get af idræts- og motionsaktivite
ter, bliver der rig mulighed for at 
opleve Middelfart og omegn som 
turist -  også på egen hånd.

Om aftenen under festivalen 
har arrangørerne bestræbt sig på 
at tilbyde lidt for enhver smag. 
Det spænder bl.a. lige fra øltelte 
til kirkekoncert.

-  trave/t rim-t ure
Det endelige udbud af »kom- 

og-vær-med« aktiviteter vil kunne 
tilpasses ret tæt op mod festival
dagene, og tilslutningen til idræts
aktiviteterne vil bl.a. kunne få ind
flydelse på det endelige program, 
understreger arrangørerne. -jr.

Men da festivalens motto jo er 
»Motion og samvær«, skulle det 
vel heller ikke være utænkeligt, at 
man også kan underholde hinan
den i fællesskab!

Festivalen afsluttes med en stor 
fest i Lillebælts-hallen og tilhø
rende telte.

Fra øltelte til 
kirkekoncert
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Stor interesse for deltagelse 
i Danmark-Stafetten
-  tilmelding kan nås endnu

»Stafetløb er fremtidens lobs
form« og interessen for Dan
mark-Stafetten er med til at bevi
se denne påstand, som i ovrigt er 
fremsat af undertegnede. Der har 
aldrig på motionsløbs-området 
været så stort et udbud af stafet
lob i Danmark som netop nu, og 
liere vil komme til. Danmark-Sta
fetten vil med sin udbredelse væ
re med hertil.

Stor efterspørgsel
Men lad os blive ved lobet i år. 1 
alle tre lobsbyer har der været stor 
efterspørgsel på løbsinvitationer 
og motionsaviser, og allerede om
kring d. 1/5 lå de første tilmeldte 
hold i Viborg - naturligvis, siger 
man herfra. Men viborgenserne 
skal nu ikke regne med, at de så 
let »vinder« i kampen om Hest til
meldte hold, udtales der i både 
Næstved og Svendborg. Og det 
skal da også siges, at der i de to 
»nye« stafetbyer gøres et stort 
stykke arbejde, for at slå rekor
den på Viborgs 216 hold fra sidste 
år.

Kendte navne til 
stafetterne
1 alle tre byer kommer der kendte 
personer tilstede -  enten for at lø
be eller som i Viborg, hvor det bli
ver fiskeriminister Henning Gro
ve, der skal starte løbet her. Selv 
om der helt sikkert kommer elite
løbere til stede, så er Danmark- 
Stafetten et MOTIONSLØB, hvor

alle, der har lyst, kan være med. 
De store præmier vidner om det
te.

Pragtfulde oplevelser
Og det er skønt at være med på et 
stafethold. Samvær og fælles be
gejstring er helt klare tegn som 
kendetegner disse lob, og det uan

set hvordan tiden, der løbes på, 
end måtte blive. Stafetløb giver 
noget at tale om, både før og ef
ter løbet, og det er jo et godt mål i 
sig selv. Har I ikke tilmeldt et hold 
endnu, så gør det snarest. Det sker 
til Bikuben.

Indtil da, fortsat god træning.
Firm Hagedorn.
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79 afbud ved vinterlands
stævnet i skydning
På trods a f dette var skydelandsstævnet det hidtil største i DF/F's historie /ned V69 tilmeld
te skytter

Vinterlandsstævnet i skydning 
blev afviklet i Skallebøllecentret 
med Middelfart Firmasport som 
arrangør.

Skallebøllecentret ligger i me
get smukke omgivelser cirka 12 
km vest for Odense. For mig at se 
er det et temmelig imponerende 
anlæg, med både uden- som in
dendørs meget fine skydefacilite- 
ter. Nu drejede det sig jo om 
landsstævnet i 15 m gevær og pi
stol, så jeg søgte straks indendørs 
for at tage et sådant stævne i nær
mere øjesyn.

Jeg havde i forvejen kontaktet 
stævneledelsen for at få en idé 
om, hvor mange skytter, man kun
ne forvente til dette landsstævne.

Som bekendt er der fri tilmel
ding, og det havde da også resul
teret i, at ikke mindre end 969 
skytter havde tilmeldt sig og skul
le levere deres skudserier i løbet af 
lørdagen og søndagen. Ganske 
vist kom der afbud fra 79, og her
af var de 22 forhindret i at kom
me frem på grund af et forrygen
de snevejr om søndagen. Men det
te til trods blev det det største 
skytte-landsstævne i DFIF's hi
storie, og det var da også med en 
vis spænding, stævneledelse og of
ficials havde set frem til afviklin
gen.

Men jeg »meldte« mig hos stæv
nelederen for at få nogle første
håndsoplysninger.

Jeg fandt ham nede i forrum
met ind til skydebanerne, et rum, 
som efter min opfattelse godt kun

ne have været dobbelt så stort. 
Her tilmeldte skytterne sig ved an
komst og langt mere end 30 skyt
ter i gennemsnit ventede til sta
dighed på at komme til at skyde. 
Dertil kom så, at der tilsynela
dende ikke var nogen effektiv ud
luftning og luftfornyelse. Jeg sy
nes nu ellers nok, at skydeledel- 
sen her kunne have dekreteret to
talt rygeforbud.

Trafikken til og fra dette tem
melig lille rum var enorm, og på et

vist tidspunkt kunne der godt spo
res en anelse nervøsitet hos stæv
nelederen, og det var jo også et 
kæmpearrangement, hvor der i 
liere perioder arbejdedes under 
stort pres.

Men alle kom til, og i lobet af 
denne weekend blev der affyret li
ge ved 25.CXX) skud! Så kom ikke 
og sig, at der ikke er krudt i skyt
terne.

Ft sådant opbud af skytter var 
også en temmelig stor opgave for

Der var hektisk aktivitet bag kulisserne. Det er bl.a. her. skiverne kontrolleres. 
Foto: Carl Wittrup. Middelfart.
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cafeteriet, som i denne weekend 
nemt kunne have været dobbelt så 
stort, men skytterne tog det gen
nemgående med en knusende ro 
og en portion godt humør.

Jeg havde også lejlighed til at 
kaste et blik ind i kontrolrummet, 
hvor øvede officials med stor ruti
ne kontrollerede hver eneste sky
deskive. Her herskede en afslap
pet stemning, og man kunne for
nemme, at det var noget, som man 
var vant til.

Lidt mere hektisk var der nok i 
rummet ved siden af, hvor en del 
officials forte de opnåede resulta
ter op på en skydeliste og derefter 
førte resultattavlerne a jour. I den 
forbindelse kunne det godt undre 
en uindviet, at det registrerings
nummer, som skytterne var op
fort med i programmet, overho
vedet ikke kunne anvendes til at 
linde de respektive skytter på de 
meget omfangsrige skydelister. 
Her må nok ved fremtidige stæv
ner kunne findes en metode, som 
letter dette arbejde.

Ln seriøs »eftersnak« umiddel
bart efter et sådant stævne vil helt 
afgjort blotlægge nogle forhold, 
som kan og bor rettes til efterføl
gende stævner, og det er egentlig 
ret forbløffende, at henholdsvis 
forbundskontor og tilforordnede 
officials kan udarbejde program- 
mer/skydelister på grundlag af de i 
liere tilfælde mangelfulde/ej læ
selige tilmeldingsblanketter, som 
sammenslutningerne indsender 
for deltagelse.

Men i store træk må det nok 
indrømmes, at dette kæmpestæv
ne med opbydelsen af alle dispo
nible kræfter, har fået en rimelig 
afvikling, og det er helt sikkert, at 
Middelfart Firmasport står godt 
rustet til at modtage skytter fra he
le Europa til festivalen '85.

Een ting lykkedes dog ikke for 
undertegnede. For ligesom at få 
afrundet mit besøg i Skallebølle- 
centret forsøgte jeg at få tilladelse 
til at komme ind på selve skyde
banerne. Men det kunne desvær
re ikke bevilges. Ikke på grund af

manglende vilje, men simpelthen 
fordi man var kommet lidt i tid
nød på grund af bl.a., at pistol
skytterne skulle placeres i skyde- 
rækkefølgen uden gene for ge
værskytterne, og man måtte der
for tage middagspausen til hjælp.

-  ea.
Resultaterne blev:
Holdskydningen
Klasse DA
I. Haustrup, Odense, 599 
Klasse DB
I. Thor, Randers, 585 
Klasse DC
1. Kommunen, Esbjerg, 576 
Klasse A
1. Haderslev Garnison,

Haderslev, 568
Klasse B
I. Jernbanens Idrætsforening, 

Odense, 559
Klasse C
1. Åbenrå Karosserifabrik,

Åbenrå, 544
Klasse D
1. Scan Glas, Korsør, 530
Klasse PA -  pistol
I. Danfoss, Sønderborg, 493
Klasse PB -  pistol
I. T-T Sport, Odense, 487

Individuelt
Klasse DA
1. Margit Biltoft, Ringkø

bing, 200/4 
Klasse DB
I. Randi Rasmussen, Fredericia 

Trælast, Fredericia, 199/1
Klasse DC
1. Jytte Møller, Fa. Bryg, Frede

ricia, 194/0
Klasse A
1. Hanne Vadt, KKIF, Kol

ding, 194/0
Klasse B
1. Peter Søgård, Ekco, Odense, 

190/1
Klasse C 
I. John Steilborg,

A.K., Åbenrå, 188/1

Klasse D
1. Broder Andersen, B.& V. 

Energi, Tønder, 185/1
Klasse VA
1. Kristian Frederiksen, F.V.I., 

Odense, 196/2
Klasse VB
1. Jørgen Bjerregård, Haustrup, 

Odense, 195/2
Klasse PA
I. Kurt Jacobsen, A.B.C., Frede

ricia, 184
Klasse PB
I. Frede Degnbol, KSI,

Kolding, 179
Klasse PC
I. Torben Kølbæk, D.L.A.M., 

Skjern, 168
Klasse PD
1. Arne Larsen, T-T Sport, 

Odense, 163
-jr.

De nødvendige hjælpemidler må tages 
i brug, når resultaterne kontrolleres. 
Foto: Carl Wittrup, Middelfart.
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Tanker efter et repræsentantskabsmøde:

Den megen »klynkeri« giver 
en alt for negativ debat
Det giver forhenværende styrelsesmedlem Kaj Christensen, Vejle, bl.a. udtryk for i dette 
indlæg

Det er vel naturligt, at man efter 
et repræsentantskabsmøde i 
DFTF gør sig visse tanker - op
summerer, hvad der er sket og 
måske ikke mindst, hvad der ikke 
skete.

Personligt mødte jeg op med 
store forventninger. For første 
gang siden 1970 kunne jeg sidde 
blandt repræsentanter for sam
menslutningerne, »det bærende 
fundament« i DFIF. Bare sidde og 
lytte og vurdere uden at koncen
trere sig om at skulle forsvare si
ne gerninger i det forløbne år.

For mig var oplevelsen overve
jende negativ. Man har på for
nemmelsen, at repræsentanterne 
hjemmefra leder med lys og lygte 
efter ting, man kan sætte en fin
ger på og kritisere. Der vil natur
ligvis altid være ting at kritisere, 
men der vil også kunne findes po
sitive ting, og desværre kommer 
disse indlæg sjældent frem, og på 
det netop overståede repræsen
tantskabsmøde var der kun ten
denser til dette meget sent i de
batten.

Den megen »klynkeri« giver for 
mig at se en alt for negativ debat. 
Mon der er nogen fra sammen
slutningerne, styrelsen eller funk
tionærerne, der er taget hjem med 
nye tanker og ideer og fyldt med 
ny kraft til at gå i gang med arbej
det frem til næste møde? Næppe -  
og det er beklageligt for firma- 
idrætten.

Jeg kan ikke komme væk fra

"•• «* .. m «

Kaj Christensen. DKSI.

den tanke, at DFIF er ved at 
knække over på midten med sty- 
relsen/funktionærerne på den ene 
side og sammenslutningerne på 
den anden. Hvis man spørger, er 
det naturligvis ikke tilfældet, men 
jeg synes, at der er tendenser i den 
retning -  og ikke kun på repræ
sentantskabsmøder.

Det er helt sikkert, at styrelsen 
efter bedste evne varetager for
bundets, og dermed sammenslut
ningernes, interesser, og hvis man 
tager dette som udgangspunkt.

når man vurderer styrelsens ar
bejde, korer man aldrig helt af 
sporet. Naturligvis kan man ikke 
altid være enig med styrelsen, og 
man skal ikke sluge alf råt, men 
med et grundlæggende positivt 
syn får man en bedre og mere 
frugtbringende debat.

Vi må hele tiden huske, at vi til 
enhver tid har den styrelse, vi har 
valgt og fortjener, og at den aldrig 
bliver bedre, end vi selv gør den til 
ved at vise tillid, samarbejdsvilje 
og give den nødvendige handle
frihed.

Jeg vil ikke fritage styrelsen for 
en del af skylden på en kedelig de
bat. Det er ikke nok at reagere, 
når kulturministeren bliver gene
ret. Man må gerne slå i bordet og 
bruge store ord i andre sammen
hænge. Men jeg ved af erfaring, at 
det er svært.

Så er der funktionærerne. Man 
får indtrykket af, at de er »et nød
vendigt onde«, og at der er alt for 
mange »onder«. Så vidt jeg erin
drer, blev der ikke sagt noget po
sitivt om denne gruppe bortset fra 
den traditionelle tak fra forman
den under beretningen.

Fra min tid i styrelsen ved jeg, 
at der bliver udført et stort arbej
de af både generalsekretæren, 
konsulenterne og personalet på 
kontoret, og jeg kan ikke se, at der 
går skår af nogen ved at erkende 
dette og give udtryk herfor. An
tallet må for mig at se afhænge af
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de opgaver, man ønsker udført på 
forbundsplan, i kredse og sam
menslutninger. Det afgør vi jo 
selv.

Hvis vi fortsat skal få funktio
nærerne til at arbejde med inter
esse og indlevelse for firmaidræt
ten, og helst så blodet springer, er

det nødvendigt, at vi betragter 
dem som »vore« og behandler dem 
derefter.

Jeg håber, at dette »negative« 
indlæg kan medvirke til, at vi 
fremover får nogle mere positive 
møder.

Forøvrigt har jeg lige fundet et

af de spejle frem, som Bent Sten- 
dorf omtalte, og jeg må erkende, 
at jeg ikke selv bidrog til at give 
debatten en drejning i den rigtige 
retning -  men hvis vi anstrenger 
os, kan vi vel alle forbedre os?

Kaj Christensen, 
DKSI.

Boganmeldelse

Stress af -  kom i form
Af Willi Railo -  Sigmund Strömme -  Grethe Waitz.
Nyt Nordisk Forlag Arnold Busch.

Dette er en bog, der kan give 
mange et nyt syn på sig selv og 
den måde, man fungerer på. Den 
kan lære den enkelte nogle gavn
lige teknikker til brug i situatio
ner, hvor man er presset, det er 
endog muligt at undgå de situa
tioner, hvor man føler sig presset.

Spørgsmålet, der meldte sig, da 
jeg læste bogen, var, hvor mange 
mennesker når at læse denne bog 
til ende uden at være totalt forvir
ret, for hvor skal man begynde 
med at lave om på sine livsvaner?

Erfaringen har efterhånden 
lært mig, at der er liere menne
sketyper. Der er de frelste og de 
ikke frelste. De frelste kan igen 
opdeles i dem, der ønsker at blive 
frelst, og dem der ikke ønsker det.

Bogen her må henvende sig til 
dem, der ønsker at blive frelst. 
Det må nok konstateres, at bogen 
i sin opbygning gør det svært for 
dem, der ikke er meget motivere
de at få noget ud af den.

Vægtningen af stoffet ligger

helt klart på den psykiske side, 
med 3/5 af bogen afsat hertil. Wil
li Railo er en mand, der ved no
get om psykologi, specielt i for
bindelse med idræt, herom levner 
bogen heller ingen tvivl. Han 
overvurderer dog nok de ikke frel- 
stes motivation til at gøre noget 
for sig selv på de i bogen behand
lede områder. Ambitionerne om 
at få en masse med i bogen har 
desværre gjort den svært tilgæn
gelig for dem, der er nye indenfor 
disse felter, og meningen må efter 
titlen at dømme netop være at 
hjælpe disse mennesker.

Den træningsmæssige og fysi
ske del af bogen er korrekt, men 
uden den store kreativitet, helt 
traditionel skrevet, og jeg mener 
at have set det i en bedre udform
ning i andre sammenhænge, dog 
ikke på dansk. Egentlig fanta
stisk, at de danske forelæggere ik
ke har fået oversat og bearbejdet 
nogle af de gode udenlandske bø
ger om motion!

Bogen gav mig inspiration på 
mange områder, hvad angår den 
mentale side, men også nogle 
stunder med utålmodighed. Jeg 
kan varmt anbefale den til de 
mennesker, der har en vis portion 
tålmodighed og et meget stærkt 
behov for at få ændret deres livs
vaner i en positiv retning. Des
værre må det jo så konstateres, at 
de mennesker, der lider af stress 
netop ikke har denne tålmodig
hed.

Stress af -  kom i form er på 
240 sider og koster kr. 120,00 
hos boghandleren.

Karl-Åge.

Vort speciale er 
sportstøj med 
reklametryk...

Ring eller skriv efter 
vor farvebrochure.

ANÉRO 
SPORT Aps.
Specialfabrik for fritids- & 
sportsbeklædning.
7400 Herning . Tlf. 07-12 92 11
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156 keglespillere dystede om 
placeringerne ved landsstævnet 
i Middelfart

Lige så forårsagtig lørdagen havde 
været lige så brat var ens opvåg
nen den følgende morgen til en 
sidste hilsen fra kong vinter. Et 
temmelig kraftigt snefald forstyr
rede trafikken på landevejen, så 
det var med en vis spænding, jeg 
mødte op i Lillebæltshallen for at 
overvære afviklingen af lands
stævnet i kegler.

Men her var stemningen rolig 
og afslappet. Afbud på grund af 
vejret! Joh, der havde været et par 
enkelte, men andre var straks 
trådt ind i stedet.

I modsætning til skydning er 
der ikke fri tilmelding i kegler, og 
det begrænser selvfølgelig antallet 
af deltagere, idet keglefaciliteter
ne i Lillebæltshallen ikke er alt for 
gode. Der mangler simpelthen ba
ner.

Men herfor til trods var tilmel
dingerne mange, og kun ved at ta
ge fredag aften til hjælp lykkedes 
det at få plads til alle 156 tilmeldte 
keglespillere.

Middelfart Firmasport har tidli
gere liere gange stået som vært 
ved kreds- og landsstævner, og der 
er således også her tale om gnid
ningsløs afvikling af dette års 
landsstævne. I det forud tilsendte 
program ved spillerne på forhånd, 
hvornår de skal på banen, og det 
hele glider stille og roligt.

Her lykkedes det for os at få 
nogle billeder fra selve banerne. 
Det er noget mere risikofrit at op
træde som fotograf her. De skyder 
ikke med skarpt.

Selv om firmasporten primært 
står for motion og samvær, kan 
det selvfølgelig ikke undgås, at 
konkurrencemomentet spiller ind 
ved et sådant stævne. Her er der 
også pokaler og plaketter til de 
bedst placerede. Det siger nu en
gang reglerne, men jeg skal nu ik
ke lægge skjul på, at det bliver en 
stor dag den dag, hvor firma
sportsfolk landet over kan mødes i

ædel kappestrid uden at lade sig 
påvirke af de mere eller mindre 
pæne (læs: skrækkelige) præmier, 
som optræder ved næsten alle 
stævner.

Men ligeledes ved skydning 
blev kegler afviklet næsten efter 
programmet, og keglesektionen 
kan igen se tilbage på et godt gen
nemfort stævne.

fortsættes

Der ventes spændt på det opnåede resultat. Foto: Carl Wil trup, Middelfart.
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Noget nyt
Ved udsendelse af indbydelser til 
landsstævne i henholdsvis kegler 
og skydning havde deltagerne fået 
et meget fin tilbud på overnatning 
i den netop færdigopførte ferieby i 
Middelfart. Og det var en ting, 
som faldt i god jord, og cirka 80 
»overnattere« udtrykte sig meget 
positivt om dette arrangement. 
Men stævneledelserne havde ta
get munden fuld. Hvorfor ikke in
vitere til aftenfest? -  Og det gjorde 
man så. Næsten 150 mennesker 
fulgte opfordringen, og det blev en 
dejlig fest.

Først var der spisning med 
koldt bord, og de obligatoriske 
sange manglede selvfølgelig heller 
ikke. Stemningen var god, og da 
man efter spisningen rykkede over 
i nogle andre lokaler til dans -  til 
et iøvrigt udmærket orkester - var 
successen hjemme. Det var ikke 
mange, der forlod selskabet, før 
orkestret ved halvet-tiden takkede 
af, og jeg er sikker på, at det abso
lut ikke er sidste gang, man forsø
ger noget lignende.

-ea.

Resultaterne blev:
Holdturneringen
A-rækken
1. Toyota, Middelfart, 1776
2. Cylindric, Middelfart, 1749
3. Nyborg Plast, Nyborg, 1661
B-rækken
1. Superfos, Fredericia, 1743
2. J.S.F., Fredericia, 1718
3. Rutebilstationen, Haderslev, 

1712
C-rækken
1. DK.I, Kolding, 1735
2. HFR, Åbenrå, 1710
3. KKIF, Kolding, 1696
D-rækken
1. Lydex, Middelfart, 1711
2. DSB, Kolding, 1655
3. Hartmann, Tønder, 1654
E-rækken
1. Scan Glas, Haderslev, 1703
2. Erik Boe, Åbenrå, 1691
3. Skifter Bil, Åbenrå, 1680

/  ventetiden kom der gang i strikkepindene. Foto: Carl Wittrup. Middelfart.

Individuelt
A-rækken
1. Leif Christensen, Toyota, 

Middelfart, 602
2. Jørgen Svendsen, Cylindric, 

Middelfart, 598
3. Carl Johan Nielsen, Toyota, 

Middelfart, 592
B-rækken
1. Caries Andersen, Superfos, 

Fredericia, 590
2. Johnny Laugesen, Rutebil

stationen, Haderslev, 585
3. Preben Nielsen, KKIF, Kol

ding, 580
C-rækken
1. Karlo Knudsen, Lydex, Middel

fart, 583
2. Flemming Schmidt, DKI, 

Kolding, 582
3. Chr. Hansen, DKI, Kolding,

582
D-rækken
1. Peter Hansen, Superfos, 

Fredericia, 573

2. Henning Hansen, DKI, Kol
ding, 573

3. Birthe Hansen, Superfos, 
Fredericia, 567

E-rækken
1. Hans P. Holst, Skifter Bil, 

Åbenrå, 580
2. Carl Kehlet, Scan Glas, 

Haderslev, 574
3. Grethe Knudsen, Lydex, 

Middelfart, 574

MM!
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Et godt og spændende firmaidrætsinitiativ:

Intern turnering afviklet i 
firmaets lagerhal og frokoststue

Med Flemming Kristensen som 
primus motor har man hos firma
et Winther Papir godt fat i at dyr
ke firmaidræt. Der har i klubbens 
11-årige historie altid været til
meldt hold til turneringer under 
Århus Firma Sport i både fod
bold, badminton m.m. Ligeledes 
har man også altid hold med, når 
det store Marselisløb afvikles 
hvert år i september måned.

Som klubformand har Flem
ming senest d. 25/3 stået for en in
tern badminton- og bordtennis
turnering, afviklet henholdsvis i 
firmaets lagerhal samt frokost
stue.

25 ud af firmaets 50 ansatte del
tog, og der blev kæmpet bravt for 
et godt personligt resultat. Ind 
imellem blev der dog også tid til 
såvel kaffe som kortspil.

Korrekt opmålte baner til bad
minton skortede det ikke på. Og 
net placeret lige efter standregler
ne var også i orden. -  Men det 
skal det også være, siger firmaets 
direktør, Elmer Wuttke, der na
turligvis selv deltog i begivenhe
derne. -  Af og til holder vi også så
danne små turneringer mellem 
vort personale og firmaets kun
der, ligesom vi dyster et par gan
ge om året med vort søsterfirma i 
København Borch Papir, siger El
mer Wuttke. -  Vi har meget for
nøjelse af firmaidrætten.

Arsagen til, at det blev vor la
gerhal, der skulle danne rammer 
om denne interne »mesterskabs
turnering«, fortæller Flemming,

er, at vi på denne måde er fri for at 
stå i kø ude i byen for at få spille
tider. Og så er det faktisk meget 
hyggeligt på denne måde. F.eks. 
spiller vi bordtennis til daglig, når

vi holder frokostpause, slutter 
Flemming, der glæder sig til som
mer, når han sammen med »gut
terne« skal på græs igen.

Finn Hagedorn,
Billederne er fra den interne turnering i firmaets egne lokaler. Foto: Finn Hage
dorn, DFIF.
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Nye
DFIF-instruktører

Følgende personer har gennem
gået og bestået DFIF's leder- og 
instruktøruddannelse i lobet at 
1983:

Badminton
Leif Engler, Fredericia 
Henrik Jensen. Frederiksværk 
Erling Olsen, Frederiksværk 
Henrik Moller. Kalundborg 
Alex Bentmann Ernstsen, Ran
ders
Hanne Jensen, Randers 
Jorn Larsen, Randers 
Finn V. Lund, Randers 
Lone Thulstrup, Randers 
Leif O. Hansen, Ringkøbing 
Erik Holm, Ringkøbing 
Jørgen Christensen, Ringsted 
Gunnar Kjær Sørensen, Ringsted 
Kurt Nielsen, Århus 
Mathias Rousing, Sønderborg

Bordtennis
Frank Harboe, Horsens 
Torben Marsh, Horsens 
Poul Henning Pedersen, Horsens 
Jørgen Thorstein, Horsens 
Karsten Heldgaard, Ringkøbing 
Jan Henriksen, Ringkøbing 
Bent Madsen, Vejen 
Ulla Baunhøj Christiansen, Arhus 
Jørgen Johansen, Århus 
Jimmy Baunhøj Sørensen, Århus

Pistolskydning
Jens Olav Nielsen, Egvad 
Poul Erik Jensen, Egvad 
Erik Wang Petersen, Fredericia 
Tage Mortensen, Fredericia 
Henning Mogensen, Odense

Grete Poulsen, Ringkøbing 
Svend Burchardt, Ringkøbing 
Klaus Frank. Silkeborg 
Preben Jensen, Varde 
Dion Pedersen, Bramming

Riffelskydning
Jacob Faartoft, Egvad 
Irma Jensen, Egvad 
Lili Jepsen, Egvad 
Borge Hermann, Fredericia 
Finn Rasmussen, Fredericia 
Kenneth Sørensen, Fredericia 
Mathias Nissen, Haderslev 
Kjeld E. Christensen, Odense 
Anker Madsen, Ringkøbing 
Preben Jensen, Varde 
Richardt Jacobsen, Vejen 
Ellen Nielsen, Vejen 
Evald Nielsen, Vejen 
Bent Nielsen, Randers 
Pia Moller, Randers 
Lauritz Kristensen, Ålborg 
Kurt Hansen, Alborg 
Jan Zimmermann, Viborg 
Niels Ulrik Nielsen, Holstebro 
Hanne Kristensen, Holstebro 
Arthur Hansen, Korsør 
Leif Jensen, Næstved 
John Madsen, Næstved 
Erling Lund, Ringsted 
Annelise Olsen, Ringsted 
Kaj Danielsen, Slagelse 
Birgit Sørensen, Slagelse

Riffelskydning III 
(Pilotkursus)
Irma Jensen, Egvad 
Henny Juul Therkelsen, Holste
bro
Arthur Hansen, Korsør

Kurt Kloster, Middelfart 
Pia Moller, Randers 
Anker Madsen, Ringkøbing 
Kaj Danielsen, Slagelse 
Kaj Johansen, Slagelse 
Birgit Sørensen, Slagelse 
Kurt Hansen, Alborg

Lederuddannelsen
Birthe Birk, Brønderslev 
Leif Birk, Brønderslev 
Per Sunding, Køge 
Finn Fejrskov, Middelfart 
Kurt Kloster, Middelfart 
Leif Lund, Odense 
Jørgen Birkmose, Ringkøbing 
Bjarne A. Møller, DJIF 
Verner Damgård, Kolding 
Leif Hansen, Morso 
Flemming E. Lending, Odense 
Hans Olsen, Odense 
Ronald Rasmussen, Tønder 
Elli Rasmussen, Århus 
Mogens Christensen, Middelfart 
Hanne Burchardt, Ringkøbing

SPORTSTBJ
direkte fra fabrik til forbruger.
Træningsdragter i lækker blank 
kvalitet til attraktive priser. 
Polyester/triacetat.

Priseks. str. M kr. 275,00 
moms kr.60,50 

i alt incl. moms 
kr. 335,50

Idana Sport 
sælger alt 
inden for 
sportsbe
klædning. 
Ring eller 
skriv efter 
vor farve- 
brochure.

i
idana 
sport

Dueoddevej 14, Herning 07-22 06 22
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Et nyt firmaidrætsinitiativ:

Legestue med 100 folkedansere 
og 8 spillemænd
Et utraditionelt og spændende arrangement med Svendborg Firma Sport som arrangör. 
Man efterlyser endvidere kontakt med andre sammenslutninger med folkedans på 
programmet

Hen mod slutningen af 3. sæson 
med folkedans under (S.F.S.) fik 
formanden, Leif Jensen, den idé at 
invitere omegnens folkedansere til 
legestue, som festlig afslutning på 
en i øvrigt god sæson. Som spille
mand rundt ved en del af nabo
foreningerne vidste han lidt om in
teressen for et sådant arrange
ment, kendte andre spillemænd, 
som måske kunne hjælpe, havde 
kontakt liere gange om ugen med 
folkedanserleder Karen Jensen, 
Bjerreby, Tåsinge, hun var også 
med på ideen. Så lidt snak med 
egne dansere og så i gang.

Resultatet mange timers arbej
de og en vellykket aften i S.G.-hal- 
len lørdag den 7. april med ca. 100 
dansere og 8 spillemænd, hvor der 
blev gået til dansen med liv og lyst 
i over 5 timer afbrudt af en kaffe
pause, hvor man flittigt sang efter 
folkedansernes sangbog. Den 
sangskat, vi har her i landet er 
mange steder ved at gå i glemme
bogen, men folkedanserne holder 
den stadig i hævd. Mange kunne 
lære noget her. Endvidere var der 
bortlodning af en del præmier, 
skænket af firmaer i Svendborg. 
Dette var med til at holde prisen 
helt nede på 35 kr. pr. deltager for 
hele aftenen inel. kaffebord, spil
lemænd, halleje m.m.

Det blev et godt stykke over 
midnat før man gik hver til sit, al
le var enige om, at dette var en 
succes, som allerede er planlagt, 
skal afholdes næste år. Det er nok

lidt utraditionelt, at en firma
sportsklub arrangerer folkedans, 
men med en stigende medlems
skare gennem 3 sæsoner, er man 
i folkedanserafdelingen under 
S.F.S., ikke i tvivl, det er en akti
vitet, der er kommet for at blive. 
Er der tilsvarende andre steder i 
landet vil man gerne have kon
takt for eventuelt at arrangere no
get i fællesskab her tænkes på

weekend på en kursusejendom, 
f.eks. Oxbøl, der kan så udveksles 
erfaringer, knyttes nye bekendt
skaber, fællestræning al' dansere 
og spillemænd, legestue lørdag af
ten og meget mere. Eventuelt in
teresserede bedes kontakte Leif 
Jensen, Mellemvej 34 A, 5700 
Svendborg, tlf (09)21 7703.
På forhånd tak.
Leif Jensen.

Der var trængsel på dansegulvet -  men under hyggelige og afslappede former. 
Foto: Henning Hanunelsvang, Ulholle.
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Omkring 7 uger før Aktiv Ferie’s 
start på DFIF’s kursus- og ferie
center i Oksbøl er et par af perio
derne ved at være fuldt belagt i 
skrivende stund. Men som det 
fremgår af det udarbejdede belæg
ningstermometer, er der stadig le
dige værelser i andre perioder.

Mange familier har i de sidste 
år fået øjnene op for, at Aktiv Fe
rie er sagen, når det gælder en an
derledes og mere spændende må
de at holde ferie på.

Har du lyst til at høre mere om 
DFIF's familievenlige ferietilbud 
til sine medlemmer, så kontakt 
venliest DFIF-centret på tlf (05) 
2113 IF

-jr.

er problemet 
- emblemet?

Emalje emblemer  
Væ vede ••
G uldtræ kkeri n 
Selvklæ bende n 
M askinbroderede n

G.K.PEDERSEN ApS
Fuglevadsvej 75, 2800 DK Lyngby 
Danmark.Telefon: 02-870474,
Telex: 37109 gkp dk.

En anderledes og 
spændende måde 
at holde ferie på

AKTIV FERIE’S BELÆG NINGSTERMOMETER
Antal

værelser

2 6  2 7  2 8  2 9  3 0  31
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Danmark-Stafetten kædet 
sammen med byfest i Næstved

Danmark-Stafetten afvikles som 
bekendt i år i 3 byer. Det er Næs
tved. Svendborg og Viborg.

I Næstved afvikles Danmark- 
Stafetten lordag den 2. juni. Man 
har her kædet stafetten sammen 
med en planlagt byfest. som afvik
les fra torsdag den 31. maj til søn
dag den 3. juni.

Det er Næstved Firma Sports 
venner, der står for dette arrange
ment. På et stort tidligere kaserne
område midt i byens centrum af
holdes byfesten med alle de gam
melkendte og populære forlystel
ser. Der bliver bl.a. underholdning 
i tiere lokaler med musik og dans 
til såvel jazz som pop og diskotek.

Der bliver børneparkering/be- 
skæftigelse, mini-tog i gaderne, 
udstillinger, boder og meget andet 
godt at underholde sig selv og sin 
familie med.

Et eventuelt overskud fra by
festen skal anvendes til opførelse 
afen firmasportshal i byen.

Ideer og 
kritik

I relation til FIRMAIDRÆT's le
der på side 3 i dette nummer har 
vi klippet følgende i FKS-Nyt, 
Odense nr. 2 april 1984, som er 
skrevet af bladets redaktør, Betty 
Sørensen:

Når man som menigt medlem 
af FKS ser på sammenslutningens 
ledelse, d.v.s. forretningsudvalg, 
bestyrelse og udvalg, ude fra, kun

ne man nok ligesom ønske sig en 
mere udførlig og løbende oriente
ring herfra, end tilfældet er i dag.

Vi har nylig overstået det ordi
nære repræsentantskabsmøde i 
FKS, vi har fået ny formand, 
næstformand og sekretær, og som 
folge heraf kunne man måske hå
be på nye tanker og ideer om 
f.eks. mere orientering til vore 
medlemmer.

Vi må jo huske på, at medlem
merne ikke er til for os, men at det 
er os, der er valgt til -  og har sagt 
ja -  at udføre et frivilligt stykke ar
bejde for medlemmerne, og her
under hører også det at orientere 
om, hvad der sker i dagligdagen, 
og her er FKS-Nyt det rette or
gan.

FU og bestyrelse skal nok pas
se på ikke at blive opfattet som en 
eller anden højere og hemmelig
hedsfuld kreds, hvor nogle få per
soner sidder og tager beslutninger

hen over hovederne på medlem
merne, men prove at være mere 
åbne, både hvad angår informa
tioner ud til klubber og medlem
mer, hermed menes ikke bare in
formation om, hvor og hvornår, 
der afvikles stævner og turnerin
ger, og hvordan disse er forløbet, 
men orientering om eventuelle 
ændringer i regler m.v. og hvad 
disse ændringer indebærer for det 
enkelte medlem. Eller orientering 
om gældende karantæneregler 
o.s.v. OK - der bliver sendt rettel
ser ud til div. håndbøger, men det 
er jo kun de enkelte klubfor- 
inænd, som ser disse, og måske er 
det vanskeligt for ham/hende at 
orientere hver enkelt idrætsud
øver i klubben. Derimod kom
mer EKS-Nyt og dermed infor
mationerne ud blandt medlem
merne, som jo dog er den væsent
ligste part af »familien« FKS.

b.s.
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Medlemsstatistik 1983

A n ta l A k t iv e H e r a f A k t iv e H e r a f A k tiv e
k lu b b e r h e rre r u /2 5  å r d a m e r u /2 5  å r ia lt

I .a n d s k r e d s e n
B ru g s e n s  P F 57 2 .0 3 4 1 .329 3 .3 6 3

D K S I 3 1 2 .0 4 8 20 3 2 0 7 33 2 .2 5 5

D J I F 6 6 5 .2 6 5 8 4 9 9 6 0 211 6 .2 2 5

F æ n g s e ls v æ s e n e t I9 2 .2 5 3 2 7 4 2 .5 2 7

P o s te n s  I F 4 6 5 . 14 4 1.157 1.081 3 2 8 6 .2 2 5

T o ld e r n e 27 1.8 2 5 24 4 1.176 4 7 5 3.001

24 6 18 .5 6 9 2 .4 5 3 5 .0 2 7 1 .047 2 3 .5 9 6

F r e d e r ik s b o r g  a m t
F r e d e r ik s v æ r k 9 4 3 7 6 107 72 36 4 4 8

H e ls in g ö r 85 2 . 3 13 7 3 4 4 3 7 141 2 .7 5 0

H  i l le r ø d 13 1.0 7 7 2 57 2 4 0 73 1.317

19 2 3 .7 6 6 1 .098 7 4 9 2 5 0 4 .5 1 5

K ø b e n h a v n s  a m t
F K S .  K ø b e n h a v n 14 4 4 1 4 4 4 5

T å s t r u p 4 5 9 6 7 2 8 7 9 7 6 9 1.064

59 1.4 0 8 2 8 7 101 6 9 1.509

R o s k i ld e  a m t
K ø g e 114 1.7 1 4 5 0 4 4 7 0 9 7 2 .1 8 4

R o s k i ld e 72 1.451 4 1 6 7 0 3 201 2 .1 5 4

186 3 .1 6 5 9 2 0 1 .173 2 9 8 4 .3 3 8

V e s t s j æ l la n d s  a m t
H o lb æ k 54 1.125 4 4 5 177 6 9 1.302

K a lu n d b o r g 59 1 .0 8 0 25 9 3 6 5 138 1.445

K o r s o r 4 2 50 7 140 166 2 7 6 7 3

R in g s te d 6 I 1 .508 4 1 7 3 7 7 127 1.885

S la g e ls e 9 0 1 .7 7 0 4 5 3 7 6 8 2 2 0 2 .5 3 8

S o rø 3 0 3 4 0 101 128 4 2 4 6 8

33 6 6 .3 3 0 1 .815 1.981 6 2 3 8.311

S t o r s t r ø m s  a m t
F a x e I3 9 0 29 4 1 9 4

N a k s k o v 9 7 2 .1 7 6 72 5 4 7 2 3 1 4 2 .6 4 8

N y k ø b in g  F . 8 0 1.891 37 7 5 9 7 122 2 .4 8 8

N æ s tv e d 83 1.566 51 7 5 0 3 187 2 .0 6 9

V o r d in g b o r g 23 3 8 4 6 4 6 0 5 4 4 4

2 9 6 6 .1 0 7 1 .712 1 .6 3 6 6 2 9 7 .7 4 3
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A n ta l A k tiv e H e r a f A k tiv e H e r a f A k tiv e
k lu b b e r h erre r u /2 5  å r d am e r u /2 5  å r ia lt

F y n s  a m t
F å b o r g 41 37 8 177 126 52 5 0 4
M i d d e l f a r t 95 1.171 38 6 4 8 ] 142 1.652
N y b o r g 6 3 1.866 4 6 5 515 151 2.381
O d e n s e 173 6,111 1 .368 1 .439 37 7 7 .5 5 0
S v e n d b o r g 100 1.485 34 2 7 4 4 179 2 .2 2 9

S ø n d e r jy l la n d s  a m t
4 7 2 11.011 2 .7 3 8 3 .3 0 5 901 1 4 .3 1 6

4 8 491 2 2 3 2 26 131 71 7B o v
H a d e r s l e v 9 9 2 .2 7 7 58 6 6 5 9 2 3 0 2 .9 3 6
R ø d d i n g 18 9 7 56 1 0 9 8
S ø n d e r b o r g 99 1.555 37 6 5 79 182 2 .1 3 4
T ø n d e r 38 4 0 8 1 12 149 55 557

Å b e n r å 86 1.540 38 6 2 19 58 1.759

R ib e  a m t

B r a m m i n g

388 6 .3 6 8 1 .739 1.833 6 5 6 8.201

28 21 9 6 4 104 2 9 32 3
H s b j e r g 2 0 9 4 .9 1 0 2 .6 2 3 9 8 7 5 0 3 5 .8 9 7
G r i n d s t e d 9 0 1.796 1 .098 1 .075 6 4 9 2.871
V a r d e 77 9 4 7 27 2 2 4 9 103 1.196
V e j e n 9 6 69 3 21 9 127 61 8 2 0

V e j le  a m t
F r e d e r i c i a

5 0 0 8 .5 6 5 4 .2 7 6 2 .5 4 2 1 .345 11.107

124 4 .7 7 9 1.055 1.571 361 6 .3 5 0
H o r s e n s 131 4 .2 3 2 1 .486 1 .123 3 4 4 5 .3 5 5
K o l d i n g 173 4 .5 1 3 1 .1 6 0 1.343 3 9 4 5 .8 5 6
V a m d r u p 6 0 481 2 1 6 20 2 9 8 6 8 3
V e j l e 130 3 .8 7 2 1.278 8 5 9 3 9 9 4.731

R in g k o h in g  a m t
6 1 8 17.877 5 .1 9 5 5 .0 9 8 1.596 2 2 .9 7 5

4 3 6 0 0 2 6 0 25 5 136 8 5 5E g v a d
H e r n i n g 125 1.487 5 53 4 3 5 152 1.922
H o l s t e b r o 105 1.260 2 8 6 481 165 1.741
I k a s t 6 9 571 196 164 8 0 735
R i n g k ø b i n g 110 1.112 4 5 8 303 146 1.415
S t r u e r 25 841 3 09 2 0 6 83 1.047
L e m v i g 26 3 36 161 1 0 337

A r im s  H in t
503 6 .2 0 7 2 .2 2 3 1 .845 76 2 8 .0 5 2

G r e n å 75 1.082 2 5 2 5 19 115 1.601
O d d e r 24 401 141 57 2 8 4 5 8
R a n d e r s 131 3 .8 1 2 76 6 9 5 3 183 4 .7 6 5
S i l k e b o r g 79 1.714 3 6 0 4 8 3 195 2 .1 9 7
Å r h u s 22 5 1 6 .137 4 .5 4 2 3 .3 6 4 1.001 19.501

\  ib o r g  a m t
5 3 4 2 3 .1 4 6 6 .061 5 .3 7 6 1 .522 2 8 .5 2 2

51 9 3 3 2 7 2 22 6 9 5 1.159M o r s ø
S k i v e 4 9 7 4 6 151 55 6 198 1.302
T h i s t e d 67 79 5 2 4 6 343 115 1.138
V i b o r g 140 3.211 9 5 8 72 2 2 0 8 3 .9 3 3

N o r d jy l l a n d s  a m t

307 5 .6 8 5 1 .627 1 .847 6 1 6 7 .5 3 2

7 0 1.021 3 4 6 7 24 24 5 1.745B r ø n d e r s l e v
F j e r r i t s l e v 24 3 37 131 138 6 6 4 7 5
F r e d e r i k s h a v n 133 2 ,1 4 6 7 9 9 1.174 35 2 3 .3 2 0
H i r t s h a l s 28 191 117 4 0 16 231
H j ø r r i n g 6 8 1.453 3 5 0 2 8 6 9 5 1.739
S æ b y 22 24 6 I 14 95 4 9 341
Å l b o r g 178 8 .4 2 8 1 .836 1.807 4 9 2 1 0 .235

5 23 1 3 .822 3 .6 9 3 4 .2 6 4 1 .315 1 8 .086

I a lt  1 9 8 3 5 .1 6 0 1 3 2 .0 2 6 3 5 .8 3 7 3 6 .7 7 7 1 1 .6 2 9 1 6 8 .8 0 3

I a l t  1982 4.971 1 2 6 .9 4 0 33.721 3 5 .6 0 0 1 1 .378 1 6 2 .5 4 0
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Postbesørget avis

GAVER OG 
BRYSTHOLDERE
Af Frederikshavn Firma Klub- 
ber’s medlemsblad fremgår det, at 
sammenslutningen har modtaget 
40.000 kr. fra sin støtteforening i 
1983. Det fremgår også, at når der 
har været spillet håndbold man
dag aften, så finder man op til fle
re brystholdere, som efterladen
skaber, men til gengæld mangler 
der også flere overtrækstrøjer.

CYKL’ 84 DROPPES
I de sidste par år har deltagelsen i 
cykelkampagnerne ikke rigtig stå
et i forhold til det store arbejde, 
der går forud for et sådant arran
gement. Da sammenslutningens 
formand, Hans Borbjerg, efterly
ste en positiv reaktion fra klub
berne, og den ikke kom, blev man 
enige om at droppe sin deltagelse i 
CYKL’ 84 kampagnen i Frederi
cia, fremgår det af sammenslut
ningens medlemsblad.

170 MEDLEMMER I 
GRINDSTED SKIKLUB
Firmaidrættens velnok eneste ski
klub i Danmark findes i Grind
sted. Den blev stiftet den 16. ja
nuar 1982. Ved starten havde den 
et medlemstal på 56. Nu 2 år efter 
er medlemstallet helt oppe på 170 
aktive medlemmer. -  En Hot præ
station på så kort tid. Af klubbens 
eget medlemsblad fremgår det, at 
der i 1983 har været arrangeret 
skiaktiviteter i 3 weekends med 
deltagelse af 153 skiløbere. Der
udover har klubben været i Østrig 
med 38 deltagere, hvor man af
viklede en slalomkonkurrence 
»Grindsted Open 1983«. Derud
over har 4 medlemmer været med 
DFIF på skiferie i Norge. Endvi
dere har 19 medlemmer deltaget 
på klubholdet ved Engsøløbet i ju
ni, fremgår det af medlemsbladet.

NY FORMAND I 
RINGSTED
Ringsted Firma Sport (RFS) har 
fået ny formand. På sammenslut
ningens ordinære repræsentant
skabsmøde trådte Egon Thom
sen, efter eget ønske, tilbage fra 
formandsposten.

Som ny formand valgtes Steen 
Iversen, der har været fodboldud
valgsformand i et par år i sammen
slutningen.

Egon Thomsen blev i øvrigt ny
valgt til badmintonudvalget i RFS.

FORMANDSSKIFTE I 
ODENSE
Firmaidrætten i Odense har fået 
ny formand. På det årlige repræ
sentantskabsmøde for nogle uger 
siden trak formanden gennem de 
sidste 15 år, Alfred Petersen, sig 
tilbage. Som ny formand valgtes 
sammenslutningens næstformand 
siden 1976, Jørgen Hansen.

NY KREDSFORMAND
På Roskilde Amtskreds ordinære 
årsmøde trak Karlo Andersen, 
Køge, efter eget ønske, sig tilbage 
fra formandsposten. Som ny 
kredsformand valgtes formanden 
for Roskilde Firmaidræt, Chri
stian Nielsen.

PROFESSIONEL
ARBEJDSKRAFT
Esbjerg Firmaidræts mange for
skellige aktiviteter samt to haller 
er meget at administrere. -  Vi må 
derfor nok erkende, at regnska
berne fremover ikke mere kan 
»køres« på frivillig arbejdskraft. 
Der må professionelle til. Man har 
derfor engageret sig med et revi
sionsfirma til at forestå de regn
skabsmæssige dispositioner m.v. 
for sammenslutningen, fremgår 
det af Esbjergs medlemsblad.


